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P R O T O K Ó Ł NR VII/2024 

 

z przebiegu sesji Rady Miejskiej w Drawnie zwołanej 

na dzień 29 października 2024 roku. 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Drawnie Pan Aleksander Dementiew o godz. 905 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych, sołtysów i zaproszonych gości poinformował, iż zgodnie z listą 

obecności aktualnie w sesji uczestniczy 11 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 

15 radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Nieobecni Radni: Tomasz Kic, Karol Lewdański, Sławomir Nowak. 

 

/Lista obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanową załącznik Nr 1, 2, 3 do niniejszego 

protokołu. 

 

Porządek obrad 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Uwagi do porządku obrad VII sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji nr VI. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

5. Informacja na temat przygotowywanego projektu budżetu na 2025 r. oraz złożonych wniosków 

na 2025 r. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach:  

           1/ zmiany budżetu Gminy Drawno na rok 2024,(druk nr 47) 

           2/ zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drawno na lata 2024-2039, (druk nr 48) 

           3/ określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień od  

               podatku od nieruchomości na  terenie gminy Drawno w roku podatkowym 2025, (druk nr       

               49) 

           4/ zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w 2024 roku, (druk nr 50)  

           5/ uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Drawno z organizacjami  

               pozarządowymi na 2025 rok. (druk nr 51) 

7. Wolne wnioski i zapytania.  

8. Zakończenie obrad VII sesji Rady Miejskiej. 

 

 

Pkt 2 porządku obrad - Uwagi do porządku obrad.  

 

Uwag do porządku obrad nie było. 

 

Pkt 3 porządku obrad - Przyjęcie protokołu z sesji nr VI 

 

Przewodniczący Rady - powiedział, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze rady oraz w 

systemie rada. Do protokołu nie wniesiono uwag ani poprawek. 

 

„Wobec powyższego, że nie wniesiono poprawek, protokół z sesji nr VI poddaję pod głosowanie.”  

Kto jest za przyjęciem protokołu z sesji Nr VI ? 

 

Wyniki głosowania. 

Przyjęcie protokołu z sesji nr VI (2024-10-29 09:07:47). 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 
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obecni: 11 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3 

ZA - 11 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; Jolanta 

Kucharska; Janusz Lewandowski; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że protokół z sesji nr VI został przyjęty jednogłośnie. 

 

/Przedział czasowy z nagrania od:00:05:00 do 00:06:05/ 

 

 

Pkt 4. porządku obrad - Sprawozdanie Burmistrza między sesjami. 

 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami za okres od dnia 22.09.2024 r. do  

dnia 23.10.2024 r.  

 

Pytania. 

 

Radny Bogdan Buchajczyk - w sprawie zadania realizowanego na ulicy Stefana Żeromskiego 

powiedział, że został uporządkowany teren, który od wojny był wysypiskiem. Projekt zadania był 

zrealizowany przez Stowarzyszenie Ludzi Bezrobotnych. Kwota projektu to 5.000,00 zł.  

 

Burmistrz – powiedział, że są plany aby w przyszłości działkę uporządkować i zagospodarować. 

Plany zagospodarowania zostały omówione z panią prezes Spółdzielni Socjalnej nad Drawą. Pierwszy 

etap został wykonany przez spółdzielnię, natomiast gmina planuje dalsze zagospodarowanie terenu 

wraz z uwzględnieniem studni, która tam się znajduje. Teren ma służyć mieszkańcom. 

 

Radny Janusz Lewandowski - podziękował koordynatorom i wykonawcom prac przy ulicy Stefana 

Żeromskiego w Drawnie.  

  

Radny Łukasz Buchajczyk - w sprawie spotkania z przedstawicielem Wód Polskich dotyczącego 

sprawy przepływu rowu odwodniającego na terenie Barnimia, zapytał jakie zapadły decyzje w tej 

sprawie.   

 

Burmistrz – powiedział, że sprawa rowu odwadniającego w Barnimiu trwa już od czternastu lat. 

Zawarte uzgodnienia z powiatem nie doszły do realizacji. Obecnie szukane są nowe rozwiązania, aby 

jak najszybciej rozwiązać ten problem.  

 

Więcej pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że sprawozdanie zostało przyjęte do wiadomości.  

 

/Sprawozdanie stanowi złącznik nr 4 do niniejszego protokołu. / 

 

/Przedział czasowy z nagrania od:00:06:06 do 00:21:30/ 

 

Pkt 5. Porządku obrad – Informacja na temat przygotowywanego projektu budżetu na 2025 r. 

oraz złożonych wniosków na 2025 r. 
 

Burmistrz – powiedział, że trwa obecnie przygotowanie projektu budżetu na 2025 rok. Wspólnie ze 

skarbnikiem gminy i kierownikami referatów prowadzone są analizy pewnych rozwiązań. Wstępne 
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rozwiązania zostały przedstawione radnym na posiedzeniach komisji. W sprawie projektu budżetu 

zostanie ponownie zorganizowane spotkanie.       

 

Pytań do informacji nie było 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że informacja została przyjęta do wiadomości.  

 

/Przedział czasowy z nagrania od:00:21:31 do 00:23:34/ 

 

Pkt 6  porządku obrad – podjęcie uchwał w sprawach: 

 

1/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Drawno na rok 2024 (druk nr 47) 

 

Skarbnik Gminy – powiedziała, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniach komisji. Nie 

wnosi żadnych zmian do projektu. Prosi o zadawanie ewentualnych pytań. 

 

Dyskusji nie było 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Drawno na rok 2024 (druk nr 47). 

(2024-10-29 09:25:37) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 11 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3 

ZA - 11 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; Jolanta 

Kucharska; Janusz Lewandowski; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

Przedział czasowy z nagrania od:00:23:35 do 00:23:54/ 

 

/Uchwała Nr VII/28/24 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. / 

 

 

2/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drawno na lata 2024-2039, (druk nr 48) 

 

Skarbnik Gminy – powiedziała, że druk projektu zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2024-2039 jest dostosowaniem wieloletniej prognozy finansowej do wielkości wynikających z 

budżetu na 2024 rok. Nie wnosi zmian do projektu uchwały. Prosi o zadawanie ewentualnych pytań.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drawno na lata 

2024-2039 (druk nr 48) (2024-10-29 09:26:57) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 
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obecni: 11 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3 

ZA - 11 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; Jolanta 

Kucharska; Janusz Lewandowski; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

Przedział czasowy z nagrania od:00:23:55 do 00:25:12/ 

 

/Uchwała Nr VII/29/24 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. / 

 

 

3/ określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień od  

    podatku od nieruchomości na terenie gminy Drawno w roku podatkowym 2025 (druk nr 49) 

 

Burmistrz – powiedział, że powyższy projekt uchwały można nazwać autopoprawką uchwały, która 

została podjęta na poprzedniej sesji. W związku z brakiem wpisania jednostki pola powierzchni w § 1. 

pkt 3 lit. c) tiret 3 oraz w związku z błędem w § 1. pkt 3 lit. b) polegającym na wpisaniu m2 zamiast 

ha, dodatkowo dla ujednolicenia treści całej uchwały dodano w § 1. pkt 1 lit e) tiret 5-tj. pozostałe 

budynki w analogii do § 1. pkt 3 lit c) tiret 3-tj. pozostałe grunty. Prosi o przyjęcie powyższego 

projektu uchwały.  

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz 

wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie gminy Drawno w roku 

podatkowym 2025 (druk nr 49) (2024-10-29 09:30:01) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 11 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3 

ZA - 11 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; Jolanta 

Kucharska; Janusz Lewandowski; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że projekt uchwały został przyjęty większością głosów.  

 

Przedział czasowy z nagrania od:00:25:13 do 00:28:15/ 

 

/Uchwała Nr VII/30/24 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. / 

 

  

4/ zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w 2024 roku (druk nr 50) 

 

Skarbnik Gminy – wprowadziła autopoprawkę do projektu uchwały dotyczącą tytułu uchwały. Tytuł 

projektu uchwały zostaje zmieniony z cyt. „w sprawie zaciągnięcie pożyczki długoterminowej w 2024 

roku” na tytuł cyt. „w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie przez Gminę Drawno 

długoterminowej pożyczki”. 
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Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie przez Gminę Drawno 

długoterminowej pożyczki (druk nr 50) (2024-10-29 09:31:31) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 11 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3 

ZA - 9 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Agnieszka Kołodziejska; Jolanta Kucharska; Janusz 

Lewandowski; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 2 - Patryk Krykwiński; Agnieszka Traczyk; 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że projekt uchwały został przyjęty większością głosów.  

 

Przedział czasowy z nagrania od:00:28:16 do 00:29:53/ 

 

/Uchwała Nr VII/31/24 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. / 

 

 

5/ uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Drawno z organizacjami 

pozarządowymi na 2025 rok. (druk nr 51) 

 

Burmistrz powiedział, że powyższy projekt uchwały dotyczy ustalenia zasad przyznawania wsparcia 

organizacja pozarządowym. Program jest uchwalany na dany rok kalendarzowy. Prosi o przyjęcie 

powyższego projektu uchwały.     

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady - projekt uchwały poddaję pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Drawno z 

organizacjami pozarządowymi na 2025 rok (druk nr 51) (2024-10-29 09:33:02) 

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła) 

obecni: 11 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3 

ZA - 11 - Krzysztof Bojara; Bogdan Buchajczyk; Łukasz Buchajczyk; Aleksander Dementiew; 

Adam Emilianowicz; Paweł Kasprzak; Agnieszka Kołodziejska; Patryk Krykwiński; Jolanta 

Kucharska; Janusz Lewandowski; Agnieszka Traczyk; 

PRZECIW - 0 - 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 

 

Przewodniczący Rady - stwierdzam, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

Przedział czasowy z nagrania od:00:29:54 do 00:31:19/ 

 

/Uchwała Nr VII/32/24 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. / 
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Pkt. 7 Wolne wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady – powiedział, że następne posiedzenie Rady zostało zaplanowane na dzień                   

26 listopada 2024 roku. 

 

Radny Bogdan Buchajczyk – w związku z wczorajszym spotkaniem z panią starostą w sprawie 

inwestycji w Barnimiu zaproponował, aby burmistrz rozpoczął rozmowy z właścicielem działki w 

celu dojścia do porozumienia nawet gdyby gmina musiała płacić służebność. Należy udrożnić 

istniejący tam przepust wody, ponieważ innego wejścia nie ma. 

 

Burmistrz – powiedział, że zgadza się z radnym, ponieważ nie ma wyjścia po tych krokach które 

zostały poczynione. Jest kilka propozycji, które zależą od kilku czynników. Jest również brana pod 

uwagę rozmowa z właścicielem działki. Podziękował za propozycję rozwiązania problemu. 

 

Radny Łukasz Buchajczyk – powiedział, że na spotkaniu z panią starostą uzyskał informację, że za 

kwotę 2 miliony 700 tyś. zł. droga w Barnimiu zostanie trochę podniesiona. Pod drogą będzie rura, 

która nie będzie połączona z rurociągiem z rowu. W związku z czym problem mieszkańców i 

rolników zostanie nadal nie rozwiązany.  

W sprawie drogi do Rościna powiedział, że pani starosta powiedziała, że w sprawie remontu tej drogi 

nie ma żadnych perspektyw oprócz tego, że trzy razy do roku będzie ona naprawiana.     

Obecnie priorytetem jest remont drogi Zieleniewo-Brzeziny. Poza tym złożono projekt na drogę 

Żółwino-Święciechów, która przyszłościowo będzie po połączona z drogą S-10. Droga Jaźwiny-

Niemieńsko jest również w planach na kolejne lata. Chodnik w Kiełpinie będzie wykonany, ponieważ 

została wykonana dokumentacja. Obecnie powiat czeka na środki z KPO. 

 

Prosi o dokupienie i podłączenie czterech lamp oświetleniowych w miejscowości Rościn oraz montaż 

lamp w Żółwinie , na Kolonii Ostrożyce oraz na Zaciszu. 

   

Powiedział, że otrzymał informację, że lampy na cmentarzu w Drawnie świeca się całą noc.  

 

Prosi, aby projekty uchwał były dostarczane radnym nie bezpośrednio przed posiedzeniem komisji. 

 

Podziękował burmistrzowi za naprawę drogi w Karpinie oraz za wszystkie wnioski, które zostały 

zrealizowane w gminie. 

 

Burmistrz – powiedział, że problem braku lamp w poszczególnych miejscowościach jest znany. 

Lampy w miarę możliwości jak najszybciej będą montowane.    

    

W sprawie przekazywania projektów uchwał powiedział, że zdarzają się sytuacje, że występują 

zmiany do budżetu, które powstają w ostatniej chwili. W związku z czym zmiany projektu uchwały są 

czasami dostarczane radnym przed posiedzeniem komisji rady. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Adam Emilianowicz – prosi o rozważenie usytuowania dodatkowych 

pojemników na odpady na ulicy Chomętowskiej.   

 

Zwrócił się z prośbą do prezesa zakładu komunalnego o wywiezienie pojemników na cmentarzu w 

Drawnie.  

Zgłosił, że na ulicy Pomorskiej przy budynku nr 16 spod jezdni wydobywa się ciecz. 

Zgłosił, że przy przepompowni ścieków na ulicy Kolejowej unosi się brzydki zapach. Zapytał, czym 

to jest spowodowane. 
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Pan Albert Polarczyk Prezes Zakładu Usługowo-Handlowego Sp. z.o.o w Drawnie 

- w sprawie wywozu odpadów komunalnych na cmentarzu w Drawnie – powiedział, że obecnie 

dostawiono więcej pojemników na odpady. Natomiast problem jest w tym, że mieszkańcy tego nie 

zauważają, ponieważ wszyscy wyrzucają śmieci tylko do kosza, który stoi przy bramie. Nikomu się 

nie chce sprawdzić kolejnych koszy, które stoją puste. Powiedział, że ostatni wywóz odpadów na 

cmentarzu przed uroczystością Wszystkich Świętych odbędzie się w środę,  

- w sprawie wycieku na ulicy Pomorskiej – powiedział, że wyciek jest przez zakład obserwowany od 

dłuższego czasu. Na chwilę obecną żadne wskazania wodomierza głównego na hydroforni w Drawnie 

nie pokazują, aby była awaria. Rurociąg w tym miejscu nie leci, jest przy krawężniku. Miejsce jest 

obserwowane i na chwilę obecną nie ma żadnego sygnału, że mamy do czynienia z poważną awarią, 

- w sprawie unoszącego się zapachu przy przepompowni ścieków w Drawnie – powiedział, że obecnie 

trwa przebudowa drogi na oczyszczalnię w Drawnie. W związku z czym ścieki są zwarzone 

bezpośredni do przepompowni.      

  

Przewodniczący Rady zapytał, czy jest możliwość wykoszenia terenu przy samym cmentarzu w 

Barnimiu.  

 

Pan Albert Polarczyk Prezes Zakładu Usługowo-Handlowego Sp. z.o.o w Drawnie – powiedział, że 

teren przy cmentarzu zostanie wykoszony. 

 

Radny Łukasz Buchajczyk – zaproponował chęć przyjmowania odpadów roślinnych. 

 

Burmistrz – w sprawie wycieku na ulicy Pomorskiej powiedział, że temat jest znany i  były w tej 

sprawie prowadzone rozmowy, 

- w sprawie wywozu odpadów na cmentarzu w Drawnie powiedział, że sprawa jest na bieżąco 

monitorowana. Natomiast od środy rozpocznie się sprzątanie cmentarza. Policja powiadomiona jest o 

wzmożonym ruchu w dniu uroczystości Wszystkich Świętych. Do cmentarza zorganizowane są 

dowozy autobusowe, 

- w sprawie naprawy koski brukowej na ulicy Szkolnej powiedział, że naprawa zostanie wykonana,  

- w sprawie ustawienia dodatkowych pojemników na odpady na ulicy Chomętowskiej powiedział, że 

jest to ulica powiatowa, ale postara się rozwiązać ten problem. Zwrócił uwagę, że gmina ma duży 

problem z porzuconymi odpadami w różnych miejscach. 

 

Pkt. 8 porządku obrad - Zakończenie obrad VII sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady – wobec wyczerpania porządku zamykam obrady VII sesji Rady Miejskiej w 

Drawnie. Godz. 1010. 

 

 

 

Protokołowała:                                                                                          Przewodniczył: 

Dorota Maciejewska                                                                                  Aleksander Dementiew 

 

Szczegółowy przebieg sesji jest dostępny na stronie www.drawno.pl w zagadce System Rada.  


